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BRMG-KSiB-II.0012.13.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 39–13/2016 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 5 września 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali nr 007 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 (pięć) osób, 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 
Uchwałą Nr XXVIII/705/16 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 r. radny 
Jerzy Milewski został odwołany ze składu osobowego Komisji Strategii i Budżetu 
Rady Miasta Gdańska.  
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, który otworzył 39 posiedzenie Komisji, 
stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych i poinformował, że porządek 
obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną wysłany do radnych - 
porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
1. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2017.   
 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
                           
Następnie Przewodniczący poddał pod glosowanie przyjęcie przedstawionego 
porządku posiedzenia. 
 
Głosownie: 5 za - jednogłośnie 
 

PUNKT – 1 
 
Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2017.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji  
Mamy zgłaszanie propozycji radnych Komisji Strategii i Budżetu do budżetu miasta 
na rok kolejny. Jak państwo wiecie pan Prezydent musi się do końca września 
ustosunkować do tych naszych propozycji. W związku z tym, tak jak państwu 
proponowałem termin na zgłoszenie propozycji, niektórzy z państwa skorzystali. 
Mamy 30 propozycji. Chciałem zapytać czy oprócz tego jeszcze jakieś propozycje 
mamy do budżetu roku 2017? Nie widzę. Czy są jakieś uwagi do zgłoszonych 
propozycji? Też nie widzę. W związku z tym chciałem złożyć wniosek o 
przegłosowanie trzydziestu zaproponowanych propozycji jako wniosku Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska do budżetu na rok 2017.  
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USTALENIA KOMISJI - WNIOSEK     
              

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośbą 
do Pana Prezydenta o ujęcie wniosków oraz zabezpieczenie środków w budżecie 
Miasta Gdańska na rok 2017 na ich realizację: 

 
1. Modernizacja mostu na ulicy Rzeczypospolitej i Al. Jana Pawła II na Zaspie; 
2. Zagospodarowanie zbiornika retencyjnego przy ulicy Myśliwskiej wzorem 

zbiornika retencyjnego na ulicy Łabędziej (brak ławek, siłowni); 
3. Modernizacja kolektora deszczowego w ulicy Chopina (miedzy Wojska Polskiego a 

Chrzanowskiego); 
4. Wyniesienie (podniesienie) przejść dla pieszych w ulicy Myśliwskiej – od ulicy 

Bulońskiej do okolic Stawu Wróbla; 
5. Wykonanie oświetlenia ulicy Myśliwskiej na odcinku od ulicy Bulońskiej do ulicy 

Piekarniczej; 
6. Rozpoczęcie prac nad rewitalizacją Parku na Zboczu w zakresie dokumentacji 

przygotowanej przez DRMG.  
7. Oświetlenie boiska przy ulicy Królewskie Wzgórze;  
8. Remont nawierzchni ulicy Wojskiego – fragment od ulicy Łostowickiej do ulicy 

Soplicy; 
9. Drobne inwestycje w  parku przy ulicy Bema – bulodrom, nowe ścieżki, kosze na 

śmieci, uporządkowanie zieleni; 
10. Remont ulicy Tarasy; 
11. Dokończenie remontu ulicy Wyczółkowskiego; 
12. Remont ulicy Nad Jarem; 
13. Rewitalizacja ulicy Malczewskiego; 
14. Remont Traktu Konnego; 
15. Rewaloryzacja Alei Lipowej (zabytkowej Wielkiej Alei); 
16. Remont ul. Chodowieckiego; 
17. Remont ul. Orzeszkowej wraz z poszerzeniem chodnika przy zatoce 

autobusowej; 
18. Remont ul. Śniadeckich; 
19. Remont ul. Dębinki; 
20. Remont ul. Hoene-Wrońskiego; 
21. Remont chodnika prowadzącego od przejścia dla pieszych przez Al. Zwycięstwa 

(na wysokości przystanku tramwajowego „Chodowieckiego”) do przystanku SKM 
„Stocznia”; 

22. Remont schodów terenowych łączących ul. Wronią z Wronią Górką; 
23. Kompleksową rewaloryzacja lasu komunalnego Wronia Górka, służącą 

przywróceniu terenowi funkcji rekreacyjnej; 
24. Budowa parkingu między ulicami Traugutta i Smoluchowskiego (przed wjazdem 

na teren MOSiR), wraz z oświetleniem; 
25. Montaż oświetlenia przejścia między ulicami Dziekuć-Maleja i Wrocławską; 
26. Montaż oświetlenia przejścia między ulicami Płowce i Powstańców Warszawskich 

(w kierunku przejścia dla pieszych przez Powstańców Warszawskich); 
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27. Utwardzenie ścieżki prowadzącej od schodów terenowych w pobliżu ul. Focha do 
wejścia nr 22 na teren osiedla akademickiego Gdańskiego Uniwersytetu 
Medycznego; 

28. Zapewnienie większej częstotliwości obsługi transportem publicznym 
Uniwersyteckiego Centrum Klinicznego. 

29. Dokumentacja i niezbędne ekspertyzy związane z przebudową Długiego Pobrzeża 
wraz z małą architekturą; 

30. Zwiększenie kwoty o 1 mln na program chodnikowy; 
 
Wniosek został podjęty przez Komisję jednogłośnie – 5 głosami za.  
  
Wniosek nr 39-13/12-3/2016 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
  
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Wydaje mi się, że są tu bardzo ciekawe propozycje. Nie wiem, czy niektóre nie 
będą konsumowane przez Program Chodnikowy czy program Jaśniejszy Gdańsk, 
natomiast może wtedy, kiedy otrzymamy odpowiedzi na te wnioski to może byśmy 
na posiedzenie Komisji zaprosili przedstawicieli Wydziału Programów Rozwojowych, 
żeby porozmawiać o tych rzeczach, czy są szanse, jeżeli coś się nie uda ująć, to 
czy możemy to rozplanować na ileś lat na przykład. Taką mam propozycję, 
sugestię.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pamiętam odpowiedzi z zeszłego roku to część była przyjęta do budżetu, część na 
kolejne lata, a część stwierdzono, że nie jest w planach inwestycyjnych czy 
remontowych miasta. Tak mniej więcej około 1/3 na każdą z tych części się 
rozkładało. Zobaczymy jak będzie w tym roku, ale oczywiście jak te odpowiedzi 
przyjdą to jak najbardziej możemy czy panią dyrektor Kuś, czy pana dyrektora 
Dawidowskiego zaprosić. Nie ma żadnego problemu. Jeżeli państwo radni nie będą 
usatysfakcjonowani z odpowiedzi przedstawicieli Prezydenta na nasze wnioski to 
oczywiście jak najbardziej możemy do tej sprawy wrócić. Tym bardziej, że jak 
państwo doskonale wiecie, w grudniu nas czeka to nasze kilkugodzinne posiedzenie, 
gdzie będziemy patrzeć szczegółowo wydział po wydziale na budżet 2017 roku, 
także będzie można do pewnych kwestii wrócić. Czy są jeszcze jakieś uwagi? Wolne 
wnioski?        
 

PUNKT – 2 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Komisję zrobimy standardowo w tym miesiącu, w poniedziałek przed sesją, w 
ostatnim tygodniu miesiąca, czyli 26 września.  
Z ostatnich dyskusji dotyczących naszego wyjazdu do Łodzi to raczej we wrześniu 
jest ciężko na znalezienie kolejnego terminu, żeby pojechać, tym bardziej, jeżeli 
to miałby być dwudniowy wyjazd. Także chyba w tym roku nie pojedziemy.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Szkoda.  
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Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Możemy jechać w październiku.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Głosowanie w Łodzi trwa do 9 października, także moglibyśmy ewentualnie w 
pierwszym tygodniu października pojechać. Zostawiam to pod państwa rozwagę. 
Nie ukrywam, że warto wtedy jednak z jakimś wyprzedzeniem przygotować tą 
wyprawę, hotel zarezerwować, itd.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To miałoby być wspólne posiedzenie wyjazdowe?   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
To miałaby być nasz Komisja… 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
To miałoby być rozwinięcie tego, o czym w czerwcu rozmawialiśmy. 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Tak, tylko, że inne komisje miały też jechać?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nie. Pani Skarbnik zadeklarowała, że chciałaby pojechać. Być może któryś z panów 
Prezydentów też chciałby pojechać. 
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
To może pod rozwagę, panie Przewodniczący, ten pierwszy tydzień października? 
Od 3 do 7, bo 1 i 2 to jest weekend. Chyba, że po wynikach. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Nasze głosowanie rozpoczyna się w poniedziałek i trwa dwa tygodnie, to my 
powiedzmy, że będziemy już po wynikach.    
 
Radna Magdalena Olek – członek Komisji  
Może po łódzkich wynikach, żebyśmy mogli porównać.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
U nich jest troszeczkę inaczej z głosowaniem, bo u nich jest też tydzień głosowania 
korespondencyjnego na samym początku, a u nas jest tylko przez Internet.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Duża wartość jednak by była, gdyby zespół pana Kukli pojechał, albo ktoś 
decyzyjny może bardziej.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Po pracach zespołu wiemy, że dobrze by było, gdyby reprezentant zwłaszcza DRMG 
pojechał, bo tam były największe problemy jeżeli chodzi o takie nie do końca 
zrozumienie tego, że warto się pochylić nad kilkoma projektami. Wiele tych 
projektów potem zespół musiał po prostu na siłę wciągać na tą listę do głosowania. 
Na szczęście z kilkoma propozycjami się udało. Mam wrażenie, że w Łodzi jest 
troszeczkę większe zrozumienie tego tematu. 
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Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Z tych rozmów wynikało, że nie jest tak, że sami ludzie to zrobili, tylko trzeba było 
też namawiać. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Kota powoduje też, że łatwiej większe projekty robić.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Też sporo większe pieniądze przeznaczone na reklamę, na promocję tego budżetu.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Tak, ale oni mają sam budżet 40 mln zł.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ale to według mnie też ma duże znaczenie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Byłem przed chwilą na Jasieniu patrzeć na nasz punkt, to rzeczywiście cały punkt 
jest w ulotkach. Każda dzielnica ma rozpisane wszystkie projekty. Zobaczymy jak 
to będzie wyglądało.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Myślę, że w tym roku się lepiej przygotowali. Lepiej to jest. Myślę, że z roku na rok 
będzie lepiej.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pytanie co będziemy zmieniać w przyszłym roku, bo to jest też kwestia propozycji, 
które będą do ewaluacji na kolejną edycję. Może każdego roku postaramy się to 
rozwijać, więc myślę, że kilka rzeczy będzie można podpatrzeć i przenieść też, 
zaszczepić na nasz grunt. Czyli rozmawiać o pierwszym tygodniu października?  
 
Członkowie Komisji wyrazili aprobatę.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze, w takim razie rozmawiam o pierwszym tygodniu października. 
Porozmawiam też z panią Skarbnik i z Kierownikiem Kuklą i wtedy postaramy się 
znaleźć termin i oczywiście z naszymi gospodarzami porozmawiać, czy im ten 
termin pasuje. Ale w takim kierunku będę rozmawiał. Czy są jeszcze jakieś wolne 
wnioski? Sprawy wniesione? Dziękuję serdecznie, zamykam posiedzenie Komisji.  
 
Koniec posiedzenia -  godz.16:15. 
 

Przewodniczący 
Komisji Strategii i Budżetu RMG 

 
 

Piotr Borawski 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 


